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Georgetown
University
Hospital W“.

MedStar Health . August2;2006 -

" Ms, Lakeisha Ellis
* Patient Financial Associate
Patient Access Department

Dear Ms. Ellis: -

This letter represents notification that you will be dismissed during your probationary penod
from your position as Patient Financial Associate effccuve August 2, 2006. This action is bemg ‘
- taken for nusconduct whlle on probauon :
Specxﬁcally, on August 1, 2006, you failed to follow my instructions to Temain at the Leavey
Center. When I contacted you at 11:40 am on your cell phone to report back to duty you
~ indicated that you were on the Metro. You did not report back to work until 2:35 pm.- :
~ Additionally, you indicated that you spoke with Human Resources but failed toxeport that the
" Human resources representative strongly recommended that you report back to your work
ass1gnment since you were cleared by Employee Health Servmes onAugust 1, 2006.

The probauonary period is a final and &gmticant step in the exammmg process for regular
employment. During this period, an employee is evaluated to determine whether he/she will be

able to fulfill the requxrements of the position. You have.not satxsfactonly fulﬁlled these
" requirements. .

. Sincerely, - .
- ;anmce M. %ecke% C
Patient Access Supervisor

I have received the original of this letter on this date:

Empl%,yee Signature ~

.

e W

. 3800 Reservoir Road, N, Washington D; 20007-2113

— . ELLIS000005
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LAKEISHA ELLIS, * UNITED STATES
Plaintiff, * DISTRICT COURT

* FOR THE DISTRICT

vs. * OF COLUMBIA
.
GEORGETOWN UNIVERSITY *
HOSPITAL, * CASEVNUMBER:
Defendant. * 1:08ecv=01174-JDB

»* * * w W * L4 * * » * w* * * L * L] *

The deposition of LAKEISHA ELLIS was taken
on Friday, December 5, 2008, commanéing at 10:20
a.m., at the Law Offices of Crowell & Moring, 1001
Pennsylvania Ave., NW, Washington, D.C. 20036,

bafore Alfred A. Betz, Notary Public.

Reported by:

Alfred A. Betz, Court Reporter.
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IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT

FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

LAKEISHA ELLIS,

Plaintiff,

vs.

GEORGETOWN UNIVERSITY

HOSPITAL,

Defendant.

**************************

The deposition of LAKEISHA ELLIS took
place on Wednesday, March 25, 2009, beginning at
10:15 a.m., at Crowell & Moring, 1001 Pennsylvania
Avenue, NW, Washington,

L. Daywalt, Court Reporter.

* K Kk Kk Kk K, Kk Kk Kk * *k Kk *k * Kk k * % *x *x * Kk % * « %

Reported by:

*
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*
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20004,

CASE NO.:

1:08-Cv-01174-JDB

(Volume 2)

ORIGINAL |

Stacey L. Daywalt, Court Reporter

before Stacey

Page 197 7
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Al Betz & Associates, Inc.

www.albetzreporting.com
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Page 265;
IN THE UNITED STATES DISTRICT .COURT

FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

LAKEISHA ELLIS, *
Plaintiff, *
*

vs. * CASE NO.:

* 1:08-CV-01174-JDB

GEORGETOWN UNIVERSITY *
HOSPITAL, *
{*‘ ] Defendant. * (Volume 3)
3'«! *************************.

The deposition of LAKEISHA ELLIS was
taken on.Thursday, August 20, 2009, commencing
at 9:39 a.m. at Crowell Moring, 1001 Pennsylvania
Avenue, NW, Washington, D.C. 20004-2595, before

Deborah A. Gurley, Notary Public.

* Kk Kk Kk k Kk * K Kk * k% Kk K * * * * *x K * * * * * *

‘_: Reported by: oa'GmAL

Deborah A. Gurley, Court Reporter

_ Al Betz & Associates, Inc.
(202) 265-0015 www.albetzreporting.com " (410) 752-1733
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A. Approximately from 1998 up uatil the time
I transferred to University of Maryland.

Q. In 2006 you were also taking classes,
correct?

A. That is correct.

Q. How many classes were you taking in 2006?

A, I've always taken two classes.

Q. Now, in approximately May of 2006 you were
hired as a Patient Financial Associate at Georgetown
University Hospital, right?

| A. That is correct.

Q. And how did you learn of the, I'll call
it, the PFA position?

A. On-line..

Q. How did you apply for the position?

A. On-line.

(thr;upon, Deposition Exhibit 1, document
Baﬁoa stamped ELLIS000017+20, marked for
identification.)

Q. Ms. Ellis, I'm showing you what's been

marked as Ellis Deposition Exhibit Number 1. Can
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interviewed with, ves.

Q. What happened during your interview with
Ms. Beckett?

A. Again, I can't recall everything point for
point but she basically outlined what ! would be
doing as a patient financial representative in
Gorman and Main and what the job requirements were
in that department, and what was expected of the
Patient Financial Associates.

Q. Did you discuss anything else with Ms.
Beckett at that time?

A. Aside from the schedule and basic
interview questions, that was it.

Q. What did you and Ms. Beckett discgss about
your schedule?

A. That it would be, she determined that she
would have me work at Goxman and Main the Tuesday
through Saturday shift, from 8:30 a.m. until 5:00
Tuesday through Friday and all Saturdays it would be
from 8:00 a.m., until 4:30 p.m.

Q. Did Ms. Beckett tell you that your
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1  schedule wﬁuld never change?

2 ‘A. No, she did not. _

3 Q. . You said that she told you that you would
4 only work in Gorman and Maia? .

L) A, Yes, that is correct.

é Q. Did she tell you that you would never have
7  to work in the emergency department?

8 A. No, she did not.

9 Q. Is there anything else that you can recall
10 that you and Ms. Beckett discussed?

11 A. Not at this moment, no.

12 Q. Did you interview with anyone else at

13 Georgetown before accepting the position?.
14 A. No, not that I can recall.

15 Q. What is your understanding of what a

16 Patient Financial Associate at Georgetown University
17 Hospital does?

18 A. We collect demographic information related
19 to patient assurarice and protty_much collect that
20  information to ensure that the hospital is paid.

21 Q. What sorts of demographic information do
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1 you collect?
2 A. As far as name, address, insurance
3 information, work information, primary care doctor,
4 things of that nature.
5 Q. And as a Patient Financial Associate if a
6 patient is checking into the hospital is that the
7 first place ;hat a patient would come to be
8 registered? .
9 A, Depending upon the service. And in my
10 particular case I was in the lab, so you can imagine
11 a lot of specialty doctors refer their patients to
12 the labvfor lab work. 8o we saw various patients.
13 Q. But the PFA is the first place that a
14 patient goes if he or she is coming in for lab work;
15 is that correct? .
16 A. That is correct, yas.
17 MS. CLARK: Objection to form. She's
18  already answered. But go ahead.
19 Q.' Can you tell me specifically what sorts of
20 practice areas or specialties were in the Main

21  building when you were there in 2006?



Case 1:09-cv-00028-ESH Document -2 Filed 09/24/09 Page 11 of 77

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20

21

34

A. Can you tell me what do you mean by Main?

Q. You said that you worked in Main, right?

A, That is correct.

Q. What types of patiants came to Main?

A. Well, actually I only worked in Main
tomporarily; I worked primarily in Gorman. So in
Gorman thre I work <~

Q. Let's talk about Main., Who came to Main
when you were there?

A, Mainly patients that were schedulad for
surgery, whether it was same day surgery or like
colonoscopy or things of that nature.

Q. Didn't it also include patients who were
going to be hospitalized as well?

A, Well, if tﬁcy're scheduled for surgery and
they're staying over, thea yes.

Q. And those patients who came through Main
who were going to stay ovexnight, if you will, some
of those patients were sick, weren't they?

M8, CLARK: Cbjection as to form.

A, I would assume that they were sick.
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Q. Now let's talk about Gorman. You said
that you spent mest of your time in Gorman. tWhat
types of patients were registered in Gorman?

A. Psychiatric patients, patients coming from
the breast center, Lombardi, patients coming from
various parts of the hospital. 8o it was a variety
of patients. I can't detail each and every
specialty that we saw because we saw a tremendous
amount of patients. '

Q. 80 you saw a range of types of patients?

A. Exactly.

Q. And that range of patients that you saw
would it be fair to say that some of the patients
you saw were sick?

A. Yes. But we were protected because we
were Behind a barrier so therxe was only a small
opening. I wasn't really exposed to the patients.

Q. Were you exposed to patients in the Main
building?

' A. Actually, there was again a barrier there

that protected us from a lot of the patients and
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. 8ince I didn't spend a lot of time with them and I

didn’'t spend a lot of time with that particular
department, I wasn't really exposed to that many
patients, | |

Q. But was every one of your interactions
behind a glass barrier in Main?

A. No.

Q. There were times khere you iniaracted with
the patient one-on-one, right?

A. Because there is no glass barrier. You're
in a little booth and there's like two side panels
that kind of protect you, then no, the patient is
sitting maybe this distance from here to here.

Q. Right. But there's no barrier between you
and the patient; is that correct?

A. No, there isn't. ot im front of you.

Q. Now, when you worked as a Patient

- Financial Associate at Georgetown would it be fair

to say that the volume of patients who came to the
hospital department where you were working variaed

from time to time?
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Geoxgetown; is that correct?

A. VYes,

Q. Do you racall the name of the health care
provider who performed the physical?

A. No, 1 do not.

Q. But after your pre<placement health
screening you were cleared to work as a Patient
Financial Associate at Georgetown, correct?

A. Yes.

Q. And there were no limitations or
restrictions placed on your ability to work as a
Patient Financial Associate, right?

A, No.

Q.. During your pre-placement health screening
you disclosed that you have asthma, correct?

A. VYes. .

Q. But you didn't mention any restrictions of

limitations that you have as a result of your

" asthma, correct?

A. That is correct.

Q. If I could direct your attention to about
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1 the middle of the page where it states please list
2 any medications you take, do you see that?

3 A, Yes.

4 Q. It refers to Advair and Albeuterol?

5 A. Yes.

6 Q. Are those asthma medications?

7 A. Yes.

8 Q. And you were taking those in May of 2006,

9  correct?
10 A. That is correct.
i1 | Q. Thogse medications that you were taking
12  controlled your asthma, right?
13 A. Yes.
14 Q. Under that it states please list any
15 health problems for which you have been or are
16 currently being treated for, and it states asthma.
17 And then there is some writing after that. That's
18 probably not yours, right?
19 A, No, that isn't my writing.
20 Q. But I'm going to try to decipher it. It

21 states stress, heavy perfume, dust, mold, pollen.
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1 I'm not clear on the next word. And then it says a
2 zero with a line through it, episode, in six to
3 seven months. 8o 1I'm going to ask you. These words
4 -~ stress, heav§ perfume, dust, mold, pollen, and
L} the other word I can't read =~ are those things that
6 you told the health care provider that trigger your
7 asthma?
8 A, I believe the question was she asked me
9 what triggers my asthma, and 1 responded to very
10 general things that could trigger asthma, yes.
11 Q. And then do you recall telling the health
12 care provider that you had not had an asthma episode
13 in 6 to 7 months?
14 A. I really don't rxecall that 100 pexcent so
15 I can't be exactly accurate on that.
16 Q. Okay. 3o you don't h;vo a specific
17 recollection one way or the other, right?
18 A. Not as to what timeframe I gave her, no.
19 ' Q. Now, you also at the bottom of the page
20 after the question do you exexcise and you checked

21 yes, and then it says if yes, describe the
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1 frequency, and you said cardio at least once a week.
2 Do you see that?

3 A. Yas.

4 Q. 80 in 2006 you were able to exexrcise

3 weekly at least?

6 A. Yes.

7 Q. If you look at the bottom of the forms

8 that I've given you where it states Ellis 93 at the
9 boftom, do you see that page?

10 A. Yes.

11 Q. After number one it states do you have any
12 . allergies, medication or foed., You said yes. And
13 you said Compazine. What is Compazine?

14 A. It's a medication used to treat nausea,

13 Q. You had been on Compazine in the past

16 prior to 200@. right?

17 A. It wasn't on a, it was given to me by a
18 physician because I had presented with nausea and I
19 had a very severe allergic reaction to it.
20 Q. Okay. What were you diagnosed with when

21 you were suffering with the nausea before?
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tha; you didn't mention any condition that you had
that would prevent you from working im any
particular department at the hospital, correct?

A, The only thing that I mentioned was the
asthma. 30 «~

Q. But you didn't tell employee health that
your asthma prevented you from workinq in any
particular department, correct?

A. No. T «=-

MS. CLARK: Object to the form. Go ahead.

A. No, I did not specifically say that my
asthma would permit me from working in any
department.

Q. Because in fact you stated to employee
health that your asthma didn't prevent you from
participating in any activity, corr;ct?

MS. CLARK: Objection as to form.

A. I stated to them that with Albeuterol and
Advair I was able to control my asthma. That is
what I stated to them, |

Q. Now, you mentioned that you worked in
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1 Gorman while you were a Patient Financial Associatae,
2 cértoct?

3 A. Yes.

4 Q. You also worked im Main, you said, for a
5 short period of time, correct?

6 A, Yes.

7 Q. Wexe there any other departments that you

) worked in?

9 A. Yes.
10 Q. What were those departments?
11 A. Lombaxdi, the breast center, and obviously

12 the smergency room. But those were for educational
13 purposes. We had.to learn about the different CTP
14 codes and ICD9 codes associated with those patients
15 30 that if we saw those patients in Gorman we would
16 Dbe knowledgeable about those codes and conditions
17 associated with those codes.
18 Q. You said that you were sent to Lombardi
13 Dbreast center and the emergency department only for
20  educational purposes, correct?

21 A. Yes, a short pericd of time.
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1 Q. Who told you that it was only for

2 educational purposes?

3 A, Fannice Beckett.
4 Q. What were her exact words to you?
L] A. As stated before, she wanted us to learn

6 about the different types of patients that are

7 assessed in those departments so 1{f those patients
8 came to the lab we would be able to process those

9 patients efficiently and be familiar with the CPT
10 and ICD9 codes associate with those patients.

1 : Q. $o then she didn't use the words that

12 Qou're only going to Lombaxrdi breast center and ED
13 for educational purposes, correct?

14 , MS. CLARK: Objection as to form.

15 A. She stated that we were going there to

16 learn about the different type of patients that are
17 assessed in those departments.

18 Q; Now, when you worked in Gorman who was

19 your direct supervisor whenaver you were working in
20 Gorman? |

21 A. The team leader was Rennie McKenzie.

66
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A. I was scheduled to work in the emergency
department.

Q. - 80 on the weekly schedule that came out
you were scheduled for the emergency xoom; is that
correct?

A. That is correct, yes.

Q. Was that your first day, July 25, 2006 was
that your firat day in the emergency room?

A. Yes.

Q. Now, tell me about your day in the
emergency room on July 25, 2006. What happened when
you first got there?

A. It started with me meeting with cone of the
senior persons who basically gave me an overview
about the emergency department, because as I stated
before we had to learn about the different types of
patients that were assessed in all the different
departments. And it kind of followed suit with what
I had already done with learning about Lombardi, so

I worked in Lombardi temporarily learning about the

breast cancer center. So I worked there temporarily
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1 just to, again, learn. 8o he basically gave me an

2 overview and I started to register some patients,

3 emergency patients, maybe two or three. I also

4 during the process noticed that there ﬁas nurses

L] that were leaving stool and urine samples on the

6 actual desk that I worked at. So I did make a

7. comment to the young man that was aslisting>me and

8 he said ok, this is norm. This is how the emergency
9 room functions. But I know that that's not meeting
10 the standards for a hospital. You shouldn't expose
11 . me to those type of elements.
12 I progressed with registering patients and
13  noticed that I began to cough a little bit and then
14 I started to wheeze. S0 I could pretty much feel

18 the asthma attack was coming on. I then suffered a
16 full-blown asthma attack and I excused myself to the
17 restroom where I had to use my Albeuterol inhaler

18 three times.
19 Q. Okay. So when you had the asthma attack
20 you had been sitting at the desk where the urine was

21 placed; is that correct?
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did report it to Deborah Pelton who was the
supervisor.

Q. Did you go back to work for a little while
or did you immediately report it to Deborah Felton?

A. I believe I immediately reported it to
Deborah Felton because it concerned me, It was very
severe, and I had to use thelinhaler three times.
Normally I would just need to use it once. So I did
report it to her immediately.

Q. What did Ms. Felton say in response?

A. She was concerned about what transpired as
far as what caused the asthma attack. $he couldn't
pinpoint it, obviously; she's not a doctor or a
medical professional. She did ask me if the
symptoms had subsided. At that particular time it
had. So she said would you be willing to go back.

I said I would. And she said once you go back, just
§o to lunch and after lunch go back tc Gorman.

Q. So I see you went to Ma. Felton's office
to have a conversation with her in person about the

asthma attack; is that correct?
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1 A, Yes.
2 Q. S0 you went back to the emergency room
'3 after the department after speaking with Ms. Felton
4 and then immediately went to lunch, correct?
5 A, Not immediately. I probably sat there

~ 6 because I had to wait until the person that covers
7 that area came back, so maybe in half an hour to
8 45 minutes, approximately, expired.

9 Q. And were you still fine when you were -~
10 in other words, you dida't suffer another asthma

- 11 - attack in the time that you waited for the other
12 pexson to come back to relieve you for lunch,

13 - correct?

14 A. No.

15 Q. 'When the other person got back, you went

16 to lunch at the hospital's cafeteria or someplace

17 else?
18 A. I went to Leavey Center.
19 Q. Did you eat lunch alone?

20 A. Yes.

21 Q. What did you have for lunch?
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A. I recall having a Chicken Caesar Salad and
a Diet Coke.

Q. Anything else?

A. No.

Q. And how long were you gone for lunch?

A. Approximately 30 to 45 minutes.

Q. After you left lunch where did you go
next?

A, I reported back to Gorman.

Q. Were you feeling okay when you got back to
Gorman?

A, Overall, ‘'ves, I was feeling fine.

Q. So did you begin working when you got back
to Gorman?

A. That is correct, ves.

Q. About how long did you work before you
started feeling sick?

A. I would estimate about two hours.

'Approximately.

Q. And at some point as you've testified you

got sick., What symptoms did you have when you got
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1 sick?
2 A. An overwhelming feeling of nausea. My
3 stomach started to hurt. My head started to hurt,
4 T became light¢hc;dcd and started to sweat. 8o ...
5 " Q. What did you do when you started
6 experiencing these symptoms?
7 A. I tried to shrug it off in the beginning
"8  because I wanted to finish work, but as it began to
9 intensify I told Rennie McKenzie that I was not
10 feeling well and I neaded to be excused to the
11 restroom. So I actually went to the rest room to
12 see if it was something that I needed to relieve
13 myself of, so to speak, and once in therxe I just
14 Dbegan to feel really lightheaded, faint. Some time
15 expired and she came to check on me to see if I was
16 okay.
17 Q. At that time you were not having an asthma
18 attack, correct?
19 A. I was not having an asthma attack, no.
20 Q. S0 your only symptoms you were having were

21 the ones you have alzeady described, right?
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1 A. That is correct.

2 Q. What did Ms. McKenzie say when she got to
3 the ladies room and found you there?

4 A. She called my name twice. I responded.

5 She asked me was I okay. I told her no. Iifeoli

é really terrible. She asked me what I wanted to do,
7 if I wanted to go home or to the emergency room.

8 And I told her that I wanted to go to the emergancy
9 room because I wasn't exactly surs what caused these
10  symptoms to come on.
11 Q. 80 at that time did Ms. McKenzie accompany
12 you to the emergency room?
13 A. Yes, she did.
14 Q. Did you speak to anyone besides Ms.
18 McKenzie before you went to the amergency room at
16 that point?

17 A. No, I did not.
18 Q. What happened when you got to the
19 emexgency room?
20 A. I was actually checked in by one of the

21 Patient Financial Associates. I sat down in the
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time expired or transpired and Fannice Beckett came
to check on me and see if I was okay.

Q. Béw long were you in the emergency room
that day? When you came in for treatment.

A. Approxiﬁatcly one and a half to two hours.

Q. Did you suffer an asthma attack while you
were in the emergency room for that one and a half
to two houra?

A. I had coughed a lot but I did not suffer a
fulle«blown asthma attack, no.

Q. When you got to the emergency room and you
were chacked in by a Patient Financial Associate
what happened next?

A, I was told to wait until they called me to
the back to be seen by a physician. »

Q. You weren't triaged beforehand?

A. That's a part of the triage process. They
have you come to the back initially and get the
information. The nurse checks your vitals., And

then you're sent back out into the emergency room

86
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1 loebby to wait until the doctorx is able to see you.
2 Q. As part of the triage process, did the

3 triage nurse check your brsathing and your heart

4 rate?

‘5 A. Yes.

6 Q. And she dida't note any problems at that
7 time?

8 A, Not that I can recall. But I don't have

9 that, the medical recoxds.

10 Q. Did Ms. Beckett cocme down to check on you
11 while you were waiting for the doctor or after you
12 had already been back seeing the doctor?

13 A. I believe it was before the doctor.
14 Q. What did Ms. Beckett say to you when she
15 got to the emergency room?
i6 A. She asked me what happened and what was
17 going on with me as far as how I felt, and I told
18 her the symptoms that I began to experience in the
19 morning as far as the asthma attack. And I also
20 explained to her how I began to feel when I went

21 back to work in Gorman.
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1 Q. Did you tell her anything else?

2 A. No.

3 Q. What was Ms. Beckett's response?

4 A, She said okay, justllot me know what

5 happens after you see the doctor, and she left.

6 - Q. Did Rennie McKenzie stay with you?
7 A. She left with Fannice Beckett.
8 Q. When you saw the doctor what did the

9 . doctor say to you?
10 A, The doctor asked me how was I feeling,
11 what were my symptoms. I explained to her how I was
12 feeling as far as the lightheadedness, the stomach
13 aches, éhe nausea. .
14 Q. Did you mention an asthma attack?
15 A. I don't recall meationing my asthma attack

16 to the physician, no.

17 Q. And did the physician examine you?
18 . A. Yes.
19 Q. And the physician's diagnosis when you

20 went to the emergency room was gastroenteritis,

21 corxact?



Case 1:09-cv-00028-ESH Document -2 Filed 09/24/09 Page 31 of 77

89

1 A. That is correct.
2 Q. There were no othexr diagnoses?
3 A, I had no other symptoms other than the

4 gastroenteritis.
5 Q. 8o there ware no other diagnoses by the
6 physician other than the gastroenteritis, correct?
7 A. That is coxrect.
8 (Whereupon, Deposition Exhibit 7, document
9 Bates stamped P000011, marked for identification.)
10 Q. I'm showing you what's been marked as
11 Deposition Exhibit Number 7. Please let me know
12 when you're ready to proceed.
13 A, I'm ready.
14 Q. Okay. Ms. Ellis, are you familiar with
18  Deposition Exhibit Numbex 77?
16 A. Yes.
17 Q. It's the emergency department medical
18 record for your vigit on 7-25-06, right?
19 A. Yes.
20 Q. And looking at the document it indicates

21 under Diagnosis, gastroenteritis, which wa've
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already discussed. Right?

A, Yes.

Q. And then the next line indicates that you
should follow up with your regular M.D;, right?

A, Yes.

Q. And then their instructions that you
should return to the emergency depaxtment if you
have vomiting, unable to keep anything down, or
fever. Do you see that?

A. Yes,

Q. Then it also tells you that you can get
some Imodium AD without a prescription, right?

A. Yes.

Q. And the emergency department physician
didn't tell you anything other than what was
recorded in‘haro, correct?

A, No.

Q. After you left the emergency room that day
where did you go?

A. Home.

Q. Did you go back to speak with Fannice
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1  Beckett?

2 A. Actually, yes, I did speak with her before
3 I left.

4 Q. You told her that you were leaving for the

5 day because you had a stomach flu, right?
6 A. I told her that I was not feeling well and
7 ' she excused me for the day.

8 Q. Didn't you also tell her that you had the

9 £flu?
10 A. I don't recall telling her I had the flu,
11 no.
12 Q. What did she say in response to the fact

13 that you were leaving today? Well, you've testified
14 that she excused you. Did she say anything else?

15 A. Basically because as far as the timeframe
16 that I was scheduled to work had already expired

17 from the time I was in the emergency room, the day
18 was over. 3o she initially, as I stated before, in
19 the emergency room told me to report to her and to
20 let her know what the situation was. I told her

21 that @ wasn't feesling well and that they referred me
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1 - to follow up with my primary caxe doctor. She said
2 okay and let me go home.

3 Q. Did you talk to anyone other than Fannice
4 before leaving the hospital that day?

5 A. No.

6 Q. Did you also tell Ms. Beckett that you

7 were going to see your primary care physician the

8 ' next day?

9 A. Yes, I did.
10 Q. And did you do that?
11 A. Yes, I did.
12 Q. Now, you were out for several days after

13 July 2% before you came back to work, correct?
14 A, That is correct.
15 Q. And can you tell me why you were out for

16 those several days?

17 A. At the recommendation of my physician.
ie Q. Which physician?

19 A, My primary care doctor.

20 Q. Did your primary care doctor provide a

21 note indicating that you needed to be out for



Case 1:09-cv-00028-ESH Document -2 Filed 09/24/09 Page 35 of 77

9

i several days?
2 A. That is cozicct.
3 ‘ Q. What symptoms, though, if any, worc.you
4 having during the time that you were off work?
5 - A. I 8till experienced the nausea. I still
6 experienced or actually started to experience severe
7 diarrhea. The light-headedness. I was still
8 experiencing those symptoms.
9 Q. - Did you have an asthma attack during the
10 time period that you were off?
i1 A:. Not that I can recall, no.
12 Q. Now, the primary care physician that-you
13 . went to see was a Dr. Finkelman; is that correct?
14 A. That is correct.
15 Q. Was that the first time you had seen Dr.
16 Finkelman?

17 A. No.

18 Q. How long had you been a patient of Dr.
19 Finkelman's?
20 A. Approximately 43 years.

21 Q. What kind of doctor is Dr. Pinkelman?



Case 1:09-cv-00028-ESH Document -2 Filed 09/24/09 Page 36 of 77

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20

21

96

asthma attack?
A. She asked me what type of environment I

was working in, and I told her where I was at the

time. She was very concerned because, as 1 stated
before, it was a very severe asthma attack where I
had to use the inhaler three timns. At that
particular point she concluded that it would not be
safe for my health to be exposed to that type of
environment, if that's the type of asthma attack
that 1 experienced.

Q. What specifically was it about the
environment that she said triggered your asthma
attack?

A. Well, the fact that at most hospitals as
far as my experience you don't do bedside
registrations where you're right there with the
patient. We were required to go right beside the
patient. And dn that particular day I asseased a
patient who came in with pneumonia or pneumonia-type
symptoms. 80 she was very concexned about that,

abcut me being axposed to that. And she stated that



Case 1:09-cv-00028-ESH Document -2 Filed 09/24/09 Page 37 of 77

. 10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20

21

104

exposes me to many sigk patients and puts my own
health at risk.

Q. And this is the doctor's note you referred
to previously, right?

A. That is coituct.

Q. After you saw your treating physician did
you have any conversations with Fannice Beckett
before returning to work?

A. Yes, I did.

Q. When did you have that conversation?

A, ‘On‘tho day that, or actually the night
that I saw -~ well, the day that 1 saw my physician,
that night I spoke with Fannice Beckett to give her
an update.

Q. 8o it would have been the day after you
were in the emergency room, right?

A. That is coxrect.

Q. How did you get in touch with Ms. Beckett?

A. She provided a pager number.

Q. 80 you paged her?

A. That is corryect.
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1 Q. And when she responded to your page what

2 did you say?

3 A, 1 let her know what had transpired as far
4 as my physician, which her recommendations were, and
5 Ms. Beckett's immediate response was then we will

6 need to part ways.

7 Q. Did she say, Ms. Ellis, that you would

8 need to part ways or did ghe say that you were hired
9 inmitially to work in the emergency room?

10 A. No. She stated that we would need to part

11 ways if I was not able to work in the emergency

12  room.

13 Q. _ And is that a quote?

14 A. That is a quote, yes.

15 Q. Did Ms. Backett tell you that you should

16 bring in your doctor's note and that the hospital

17 would assess the doctor's note after you got back to

18 woxk?
19 A. That is correct.
20 Q. - So she didn't make any decision regarxding

21 your employment during that phone call, did she?
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A. As far as her saying we would need to part
ways, to me that was her ending my employment at
Georgetown. She pretty much made it very clear what
her intentions were.

Q. That's your opinion, correct?

A, I'm going by what she stated.

Q. Well, dia she say you're fired?

A. She said we will need to past ways. That
was her exaét statement.

Q. Did you return to work after you spoke
with Ms. Beckett that night?

A. I returned to employee health to be
cleared.

Q. So then you weren't terminated, corxect?

A. Not at that particular time, no.

Q. S0 then Ms. Beckett didn't terminate your
employment when you spoke to her on the phone, did
she?

MS. CLARK: Asked and answered.

Q. You can answerx.

A. She did not terminate me, but she did make
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1  suggestions that she was going that way, that we
2 would need to part ways.
3 Q. The suggestion that she was going her way,

4 that's your opinion, correct?

L] ., M8, CLARK: Asked and answered.
6 Q. You can answer,
7 A. She stated that she would need to part

8 ways. That is her statement,

9 Q. No. My question was it is your opinion
10 that Ms, Beckett was leaning towards terminating

11  you, rxight?

12 A, Yes.

13 Q. Now, you said that you returned to the

14 hospital after speaking with Ms. Backett to be

15 cleared through employee health. What did you mean
16 by that?

17 A. Before returning to work, if you're out
18 for a eortain amount of days you have to be cleared
19  through employee health. 8o I had to be assessed by
20 employee health to be sure that I was f£fit to return

21 to work.
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Q. And so you went straight to employee

health your first day back; is that correct?

A. Actually, can I reference the date?
Q. First tell me no matter what day, setting
dates aside, right, what is the first thing you did

when you went back to the hospital?

A. When I went back to the hospital the first
thing that I did was basically meet with Cindy
Heckar who is the department head because she wanted
to assess what had transpired between myself,
Fannice and why I had been seen in the emergency
room: 8o we met on I believe it was July the 27th
of '06. |

Q. So the very next day after you and Fannice
had the conversation you think you went back to work
and had this meeting with Cindy?

A, I hadrto meet with Cindy to have the
meeting, yes.

Q. Was there anyone else in the room besides
you and Cindy when you had the meeting?

A, Fannice Beckett was also present.
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1 Q. Was anyone else there?

2 A. No.

3 Q. What did Cindy say at the meeting?

4 A. She wanted to again find out what had

3 transpired. I told her that I had an asthma attack,
6 that I also experienced the nausea and the diarrhea,
7 vomiting, and I was seen in the emergency room. I
8 stated that I followod up with my primary care
9 physician and basically stated what my primary care
10 physician's recommendations were as far as me not
11  working in the emergency rocom. And that's pretty
12 much what transpired during the meeting.
13 Q. Did you have your doctor's note with you
14 when you were in that meeting with Cindy and
15 Fannice?
16 A. I don't recall having it with me, but I
17 believe they did have a copy.
18 Q. How did they get a copy?
19 A. Because we had to provide it, or we were
20 to provide it to employee health, and also Fannice

21  Beckett was supposed to get a copy. 30 I believe
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when I initially came back before I even met with
Cindy I gave Fannice a copy of that letter.

Q. And before you met with Cindy did you also
give a copy to employee health?

A, Employee health was actually ~-- because we
had tb reference what my current situation was like
when I could return and when thoy would allow me to
return. I could not yeturn until I was cleared by
employee health. They could not see me until I
believe it was August the 1st, so I had to wait
until they were able to see me. And I was not
allowed to return back to work until I was cleared
by employee health.

Q. 80 when you were sitting in that meeting
with Cindy and Fannice had you at least submitted
your form to employee health?

A. There was no form to submit. You could
not submit any forms at that particular time until
you actually saw employee health. But Fannice had a

copy of the form.

Q. 30 back to the meeting. You explained
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what your doctor sald. What did Cindy say in

responsge?

A.

Basically she told me that once enployee

health treated me, or actually saw me and assessed

if I was able to return to work, it was ultimately

left up to her and the hospital to decide if they

were willing to accommodate me.

Qa

A,

Did she say anything else?

Not much. Just basically went over what

transpired and asked me what my restrictions were,

and stated that ultimately they would make the

decision if they were willing to keep me and

accomnoditc me or let me go.

. Q.
A.

Q.
meeting?
A,

Q.

After you went through employee health?
That is correct.

Did Fannice Beckett say anything in the

No, she did not.
Was anything else said iﬁ the meeting?
No, not that I can recall.

80 after the meeting with Cindy Hecker and
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1 Fannice Beckett that day did you meet with Cindy

2  Hecker any more?

3 . A. No, I did not.

4 Q. So did you work the‘day you came in io

5 meet with Cindy and Fannice?

6 A. No, I did not,

7 Q. Did you work again before you went to

8 employee health to be assessed?

9 A, No, not until after I was assessed.
10 Q. 80 your next day.back at the hospital you
11  came and went directly to employse health; is that

12 corxect?

13 A. On August the 1lst, yes.

14 Q. And what happened when you got to enployee
15 health?

16 A. Obviously, they got a copy of the

17 physician's. letter. They examined me as far as my
18 breathing, took my temperature, things of that
19 nature, asked me overall how did I fesl. And with

20 the recommendation from my physician, stated my

21  restrictions, gave me the form and told me that I
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1 needed to give this form to Famnice or Cindy.

2 Q. Okay.

3 (Whereupon, Deposition Exhibit 9, document
4 Bates stamped P000097, marked for identification.)

5 Q. I'm showing you what's been marked as |

6 Exhibit Number 9. Please let me know when you're

7 ready to proceed.

8 A, I'm ready.

9 Q. Ms. Ellis, arxe you familiar with Exhibit
10 Number 9?

11 A. Yes.

12 Q. And it is the statement of work status

13 from employee health in Georgetown Hospital, right?
14 A. Yes. | -
1S Q. And the signature at the bottom, it's
16 Barbara somebody and I can't read the last name. 1Is

17  that the person you saw when you went to eamployee

18  health?
19 A. Yes.
20 Q. And you mentioned a form that was given to

21  you to take to Ms. Hecker, or Cindy Hecker, or to
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1 so they were both there. 1t wasn't a scheduled

2 meeting or anything like that. I just gave it to

3 then.

4 Q. Can you tell me approximately what time

S you brought the form upstairs and gave it to éindy?
6 ‘ A. 1 can't approsximate. It was two years

7 ago, 3o 1 can't-qivo you an accurate occurrence of
8 the time.

9 Q. Can you narrow it to time of day? Do you
10 know time of day? Do you know if it was morning or

11  afternoon when you gave it to Cindy?

12 A, I believe it was in the morning.

13 Q. What did Cindy say when you gave her the
14 form?

15 A A, Basically that they were still working on

16 deciding if they were willing to keep me or not.

17 And that ultimately that she needed to, I guess,

18 speak with people from HR and that I can return to
19 work until they made their decision.

20 Q. Okay. And so they did nmot tell you to go

21 to the emergency department, correct?
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A. They did not ask me to return to the
cmergoncy department, no.

Q. Where did they tell you to return?

A. Gorman.

Q. Did you go té Gorman?

A, Yes.

. Q. How long did you stay at Gorman that d§y?

A, Probably for I would say four hours,
approximately. Four to four and a half hours.
Something like that.

Q. But at some point you left, right?

A. Yes.

Q. Why did you leave Gorman?

A. Because I hadAto - basica;ly at this
paxticular point they were going through the
decision process to see if they were willing to
accommodate me or to let me go. Once retuxning to
Gorman I experisnced a lot of -- I wouldn't a;y
aggression but maybe chatter from other employeas
who apparently were aware of my pending dismissal

and they were openly discussing it. 8¢ it made it
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1 very, very uncomfortable for me. And actually the

2 decision was supposed to be made that day if they

3 were going to terminate me, 8o it just had me on

4 pins and needles as far as how I was gooliné. and it
5 Jjust became disruptive to the enviromment. 8o at

6 that particular point I did speak with Pannice

7 Beckett concerning this because she even thought

8 that it was disruptive to the environment, that I

9 should probably leave.

10 S0 we discussed maybe if I could stay at
11 _the Leavey Center or if I wanted to go home, but she
12 said 1f T went home I would need to return once they
13 made their decision, 8o I decided to go home.

14 Q. Now, who was talking about what you callad
15 your,‘I think you said, impending termination?

16 A, Several of my co-workers. One in

17 particular whose name I can't recall but I believe
18 she was a team leader came to me and said you just
19 need to pick yourself up by the bootstraps. I said
20  what are you talking about? She said don't worry

21  about anything. And then I also overheard Rennie
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1 discussing it with her saying basically they're
2 trying to get rid of her but they have nothing on

3  her. I actually heard that.

4 Q. You did?
5 _ A. Yes.
6 Q. Now, the other team leaded that said pick

7 yourself up by the bootstraps, you don't recall her
8 name?
9 A. I don't recall her name. Again, this was

10 more than two years ago.

11 Q. Was there a team leader named Irma Wimbush
12  there?

13 A. That's her name.

14 Q. 30 it's your testimony that Irma Wimbush

15 and Rennie McKenzie were talking about what you

16 Dbelieved was your impending termination, right?

17 A, Yes, they were.

18 Q. Who else was talking?

19 A. Just those two.

20 Q. Did anybody say anything negative about

21  you in Gorman?
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1 A. There wasn't anythinq negative, but a lot
2 of people were kind of avoiding me, ard it just felt
3  like a very uncomfortable environment. And to be

4 perfactly, you know, the way I felt at that

3 particular time it was just uncomfortable. It was

6 unbearable. And I couldn't function in that

7 environment knowing that at the end of the day a job
8 that I really loved and really treasured would be

9 gone.
10 Q. So you were uncomfortable because the
11 hospital was assessing whether or not they could

12 accommodate your request for accommodation?
13 A. I was uncomfortable because there was the
14 posaibility that I could be terminated.

15 Q. Okay. But it is a fact that they were in
16 the process of assessing -«
17 MS. CLARK: I'm going to object as to form
18 and ask yoﬁ -

19 MS. FAIRLEY: I haven't asked a gquestion.
20 MS. CLARK: I know., But you're

21 testifying. Can you ask a question?
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someone else. And she told me to go back and speak
with Fannice about my current situation., I then
proceeded to speak with Fannice and she agreed that
the eavironment was uncomfortable and that it was
disruptive to the productivity of the emvironment.
30 she gave me two options, to either, A, stay at
the Leavey Center or, B, go home and be able to
return once they called me. She also stated that
she wasn't absolutely sure that they would be able
to make a decision by the end of the day, which is
why I chose the latter option which is to go home.

Q. Now, you mentioned that you told Angela
Freeman that the other employees, you were
uncomfortable because the other onﬁloycos knew about
your situation. We'll just call it that. Was that
your testimony?

A. Yes.

Q. Do you know how the other employees found
out about your situaticn? -

A, No.

qQ. During your convexsatidn with Ms. Freeman
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1 did she tell on that you should go back to Gorman?
2 A. She told me to go back and talk to Fannice
3 about returning to Gorman, and that's exactly what I
4 did. I went to speak with Fannice Beckett after

5 that and we both agreed that I should go home.

6 Q. Did Angela tell you to go back to Gorman,

7 though?

8 A. Her exact statement was as stated imn the

9 prior answer, go back and speak with Fannice ab;ut
10 returning to Gorman and see what she decides.

11 Q. And so it's your testimony that Ms,

12 Beckett told you that you did not have to go back to
13 Gorman; is that right?

14 A. That is correct.

15 Q. Did you ever go to the Leavey Center after
16 speaking with Ms. Backett?

17 A. As stated in my prior answer, she gave me
18 two options, either to stay at the Leavey Center or
19 to go home. I chose the latter obtion because she
20  was not exactly sure if they would reach the

21- decision by the end of the day.
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1 Q. I understand that. But my question was a
2 little bit different. Did you ever go to the Leavey
3 Center before leaving to go home?
4 A. No.
5 Q. Now, you chose to go home. How did you
6 get home?
7 A. I used metro, metro train.
| 8 Q. At some point while you were on the metro
9 train did you hear from Fannice Beckett?
10 A. When I got off of the metro train at
11  Greenbelt metro station I received a call from
12 Deborah Felton,
13 Q. What did Deborah say?
14 A. She asked me to return. I then responded
18 and asked her have they made a decision. 3he just
16 stated we need you to xegurn. I told her that I was
17 already at Grecnbelt staéion and needed to retrieve
18 my car and return back to work. She said okay.
19 Q. Approximately what time did you hear from
20 Deborxah Felton?

21 A. Approximately between 11:28 and 11:37 a.m.
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Q. But you didn't return to the hospital
until close to 3 o'clock, correct?

A. Approximately I rctuxﬁod maybe 2:25 to
2:3%. And again keep in mind I told Deborah that I
would need to retrieve my car. I live in Laurel.
The hospital is in Washington, D.C. I would need to
access the interstate, and it's a very, very
congested highway, basically. 8he was awarze of
this. 8o she knew that I would be driving all the
way back to the hospital. 8o it took some time for
me to get back to the hospital because of traffic.

Q. Now, you took the metro to work that day,
right?

A. That is coxrect.

Q. 8o why couldn't you get back on_the metro
to return?

A. To be perf;ctly honest, I didn't have any
funds to return back. I would need to use my car.

Q. And you explained all this to Ms. Felton?

A. I explained to her that I would get my car

and I would return to work. 8o she was aware that I
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1 A, She askcd wme, you know, how did I come
2 back, and I told her. I told Deborah basically that

'3 I would drxive back. 80 I had to drive. She was a

4 little bit irritated by it, and she said okay, well,
5 just go to Gorman, That was her response.
é Q. Did she express any coacern that it had
7 taken you a while to get back?
8 A. She asked me, you know, what mode of
9 transportation did you use. Did you catch the
10  trxain? I told her I drove back. I explained to her
11 that traffic was very heavy. And shq pretty much
12 interrupted me and said okay, okay, go back to
13 Gorman.
14 Q. So you completed youy day in GormaA and
15 came back the next day, right?
16 A. That is correct. |
17 Q. And when you qot‘thoxo the next day where.
18 did you report?
19 A. I reported to Gorxman.
20 Q. And how long did you work in Gormam that

21  day?
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satisfactorily fulfilled these requirements is
incorxect.

- Q. Did you make a stop from the time you got
your car at Greenbelt metro center -- let me ask it
another way. Did you make a stop after you left

Greenbelt metro center on your way back to the

hospital?
A. No.
Q. Soc it's your testimony it took you three

hours to get from Greenbelt back to Washington
Hospital Center?

A. Yes.

Q. What route did you take?

A. I had to go out to Route 1 30 I had to
travel all the way out to Route 1. I wasn't very
familiar with that area. Had to travel back to
Route 1 and access I believe it was 9% and then 493
and then I just took the way that I knew. 3o it's,
typically it can be up to two hours or an hour and a
half, approximately an hour and a half to two hours

to get there anyway just in normal traffic because
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that's a long route and that's the only route that I
knew but with heavy traffic ithcan take a little
longer.

Q. Did yoﬁ have a cell phone that day?

A, Yes, I did.

Q. Did you call and let them know you would
be delayed? .

A. No, I did not. But I told her I would be
coming back using 95 and 495.

Q. You told who that?

A. Deborah Felton,

97 Okay. It's 1 o'clock and I'm about to
shift directions, so I think this is probabiy a good
time for a 30-minute break. Does that work for you?

A. That's fine, vyes.

MS. FAIRLEY: All right.

Luncheon Recess <+~ 1:00 p.m.

Aftcrnobn Sesaion (2:0%5 p.m.)
BY MS. FAIRLEY:

Q. Good afternoon, Ms., Ellis. We're back on

the record. I just wanted to ask you a couple of
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Q. When were you first diagnosed with asthma?

A. Approximately 1997 or 1998.

Q. Other than Dr. Finkelman have you seen
other doctors related to your asthma?

A, Dr. Finkelman was my primary care doctor,
but if she wasn't there I would see an attending
physician. Dr. O'Hara is one of the physicians that
1 saw. And after Georgetown I was treated by
another physician.

Q. Do fou recall that physician's name?

A. I don't recall.

Q. ~When was your last asthﬁa attack?

A. Actually I suffered an asthma attack about
three days ago.

Q. Do you know what caused the asthma attack
three days ago?

A. Probably exposure to hospital setting. I
had to take my little sister to the doctor. 3o ...

Q. What hospital did you visit?

A. It was a clinic,

Q. Other than, or before three days ago when

138



Case 1:09-cv-00028-ESH Document -2 Filed 09/24/09 Page 60 of 77

139

1 was the last time you had an asthma attack?

2 A. I don't recall.

3 Q. Had it been some time?

4 A. Probably. I'm not exactly sure.

5 Q. Other than working in the emergency

6 department are there any other jobs you can't
7 .perform?
8 A. No.
9 Q. Are there any other activities you can't
10 participate in?
11 A. No.
12 Q. Now, when you worked at Georgetown did you
13 sver take elevators around the hospital to go
14 different places?
15 A. Maybe a few occasions where I took an
16 elevator, yes.
17 Q. Did you ever, did you eat in the cafeteria
18 regularly?
19 A. Yes.
20 Q. Were there patients in the cafeteria when

21 you ate there?
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Page 216 i
Dr. Finkleman stated that I had asthma. As I
understand it, to me it's a disability because
basically if I have a violent asthma attack I can
die. If there are environmental elements that
affect my asthma I can have a severe asthma attack.
And

I can die. 8o, to me that's a disability.

again, I'm not a lawyer, but I consider that a

disability.

Q. Now, you obviously testified a couple

times -~ so we won't go over it again -~ that you

were given a choice between remaining in Leavey and

going home. Obviously, you chose to go home.
Correct?
A. Yes.

Q. Who did you advise that you were going

home?

A. Fenice.

Q. And what did you tell her?

A, Basically, in the conversation that we
had she gave me a choice of A or B, stay at the

Leavey Center or you can ¢go home and be able to

Al Betz & Associates, Inc.
www.albetzreporting.com
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Page 217 :
return when we give you a call. I told her that I

would rather go home. She said okay. That was the
end of our meeting. I left. |

Q. Did you leave immediately from that
meeting?

A, I believe so, yes.

Q. So, you didn't go back to Gorman or to
Main? You left immediately?

A, I believe so.

Q. So, were you =-- did you on August 1lst, é

when you first got to work did you clock in?

A. I don't think I clocked in because you
had to be cleared through Employee Health to be
able to return to work. So, my belief if I
remember correctly is that I clocked in when I came
back. When she called me I was at Greenbelt. She
called me, told me to return to work. I came back.
I saw her and she said go to Gorman. I believe at
that point is when I clocked back in or clocked in.

Excuse me.

Q. So, that's your recollection. Right?

Al Betz & Associates, Inc.
www.albetzreporting.com
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work.,
Q. Did she ask you why you left?
A. I don't recall that,.
Q- When you say you don't recall, you don't

remember one way or the other. Right?

A, I'm saying I can't say I remember one way

or the other because I just ~~ I don't remember.
So ==

Q. Did she a#k you why you were on the
train? Do you remember that?

A, I'm sorry. Can you --

Q. Did Miss Felton ask you why you were on
the Metro when she called you?

A. Nb, I don't remember her asking that.

Q. But she did tell you that you need to get

back to work and report to Gorman. Right?
A. She told me to come back to work.
Q. What was Miss Felton's tone when she
talked to you when you were on the phone with herx?
A. Normal I guess. I can't really remember

like how her tone was. I believe it's just like a

g

Al Betz & Associates, Inc.
www.albetzreporting.com
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the other. I just know that I have to be there at

a certain time, and I make sure that I'm there on
time.

Q. Okay. I think my question's a little bit E
different. So, you're saying you don't have a

specific recollection one way or the other of it

- taking you two and a half hours to get from

Greenbelt to D.C. before. Right?

A. I don't recall, no.

Q. Did you make any stops that day before
returning to the hospital?

A. No.

Q. So, you got in your car and came straight
to D.C.

A. I got in my car, went up to 197, hit 95,
then 495. Again, I can't remember the exit off of
495, and then proceeded through side streets to get é
to Georgetown.

Q. Did you call Miss Felton to tell her ==
to give her a status update on the fact that there

was traffic and it was going to take you longer?

Al Betz & Associates, Inc.
wwWww.albetzrepoxting.com
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Q.

No,

and she did not call me.

Page 227

Did you call Miss Beckett to let her know

that it was taking you a little longer because of

traffic?
A,

Q.

No,

and again she did not call me.

When you rxeturned to Georgetown that day

which manager did you see?

A.

When I returned on August the 1lst I saw

?enice Beckett.

Q.

A.

conversing about something.
because her door was closed.
and told her that I was back,

telling me to clock in and go back to Gorman.

Qc
8o long?

A.

Q.

What did she say when you saw hex?

Well, she was in the office on the phoné

Okay.

I don't recall.

But she could have.

a recollection. Right?

A.

I don't remember.

Al Betz & Associates, Inc.
www.albetzreporting.com
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I knocked on the ddor
I knocked on the door §

and I remember her

Did she ask you what had taken you

You just don't have
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1 Q. Did she ask you why you had left the |
%2 hospital?
3 A. | She wouldn't need to ask me that since
4 .éhe's the person that told me I could leave.
5_ Q. My question was did she ask you why you
6 had left the hospital.
7 A. No.
8 Q. Did -- what was Miss Beckett's tone when

2 you were speaking with her after you returned to

10 the hospital? What was her tone?

1 A. She didn't seem very nice. She just

12 basically -=- in my opinion she was kind of rude.

13 She said clock in and go back to Gorman. I asked

14 her did they make a decision. She said clock in

15 and go back to Gorman because, again, before I left |
16 it was statéd that once they made a decision we'll

17 call you and you return,

18 Q. And so, did she let you know that they

19 still had not made a decision?
20 A. No. She told me to clock in and go back

21 to Gorman.

wwWww.albetzreporting.com
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Page 232
A. Yeah.

Q. But there are nurses and doctors and all
those people moving around the area where the PFA
sits. 1Is that correct?

I think so.

At least in 2006. Correct?

» o >

Yes.

Q. And so, when you started coughing and
wheezing did anybody notice your coughing and
wheezing? 4

A. I don't think so.

Q. Did you say anything to anybody about the
fact that you were coughing and wheezing?

A, No. I got up and went to the restroom
and took my inhaler and kind of gathered myself
because basically when you have an asthma attack
that's what your rescue inhaler is for. You take

your inhaler and like within five, ten minutes your

symptoms subside.
Q. This is the albuterol?

A. Yes.

Al Betz & Associates, Inc.
www,albetzreporting.com
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Page 243
of time where you're going to be working for that

week.

Q. Okay. But I think my question was a
little bit different. My question is if you were
scheduled to work let's say in Main and you get to
work that day and if they need you in lombardi
instead as a PFA, couldn't a PFA be asked to go
where she is needed when she gets to work that day?

A, If the management tells you to go to
another area, you're going to go to that area. So,
that could take place.

Q. When you testified atvyour last
deposition we showed you a job description and
asked you if you were familiar with the job
description. And I believe -~ correct me if I'm
wrong -- your testimony was while the job
description we showed you encompassed your duties
you recalled receiving another job description. Do é
you remember that testimony?

A, I remember saying that the emergency room ;

-=- there was a part of the job description that had |

e w2 s st S - ry e s o e Qe io oo ren v o
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miles from Laurel to Greenbelt?

A. | No; I don't.

Q. But either way it's correct, isn't it,
that it took you from 11:40 to 2:3% to return to
Georgetown. Right?

A. That is correct.

Q. And so, that's just about three hours.
Right?

A. Closer to two and a half.

Q. Well, I think it's actually two hours and
55 minutes. Right?

A. Yes.

Q. Now, when I showed you the schedule which ;

was marked as Exhibit 1 you stated that you weren't

sure that it was the right schedule. That was your |

testimony. Right?

A. Yes.

Q. And do you have a copy of a different
schedule?

A, No, I don't have any of the schedules.

Q. When you worked at Georgetown how did you

~ Al Betz & Associates, Inc.
www.albetzreporting.com
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atreet,'but it would take me to 95 South and then

495 West. Again, I think it's Exit 33. And then I
would just follow the streets that 1 learned from
MapQuest because I had no other way of getting
there or I didn't know any other way of getting
there.

Q. Had you ever driven to Georgetown
University Hospital from any place other than your
home or that day from the metro?

A. No.

Q. Now, on July 25th you indicated that you
had an asthma attack. I think there was some
questions about whether there was anyone in the
vicinity, and your testimony today is that you
don't recall. And I want to make sure I understand
as well as Miss Fairley wants to understand.

Are you indicating that you don't recall

anyone being around or that there was no one around :

at the time of your asthma attack?
A. I know that there were people around. I

just don't recall someone actually witnessing my

R v

Al Betz2 & Associates, Inc.
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Page 255 [
asthma attack. I don't recall that.

Q. And do you recall whether anothexr PFA was
assigned to the desk in the ER along with you on

that day?

A, There might have been. I just don't
remember who it was. | é
Q. And do you recall, if there was a é
coworker with you that day, whether you indicated |

that you were having an asthma attack or you were

just leaving to go to the ladies room?

A, I don't recall. I don't know if I
mentioned to someone that I was getting up or if I
just got up and went to the restroom because again
I was having an asthma attack. So, I really wasn't
concerned about the people around me. I was
concgrned about getting to the restroom and taking
the albuterol and calming myself down.

Q. I have a few questions about your work
history. The position of PFA, does that involve
dealing with patient financial information?

A. Yes.

Al Betz & Associates, Inc.
wwwWw.albetzreporting.com
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1 trigger my asthma.

2 Q. And how long do the asthma symptoms

3 usually last?

4 A. If I take my albutérol they usually

5 subside within five to ten minutes.

6 Q. Have you ever had an asthma attack where

7 after you've taken the albuterol it's lasted more

8  than that period of time?
S | A. No, not that I can recall.
10 Q. Has asthma ever restricted your --
1n restricted you in any way?
12 A. Well, if I'm unable to breathe, then yes.
13 Q. Do you -- are you normally physically
1 active?
15 A, I'm not the type of person that exercises
16 a lot, but I take walks and just 1 guess general
17 activities but no real exercise or anything like
18 that.
19 MS. FAIRLEY: I just want to note my
20 objection. I'm a little bit concerned because

21 while I guess you can argue that this part of it at

Al Betz & Associates, Inc.
www.albetzreporting.com
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A, Can you clarify?

Q. I'm sorry. When you submitted your note
to Employee Health and were released to go back to
Patient Access no one in Patient Access requested
that you retuxrn torwork in the emergency room at
that time, did they?

A. There was no conclusion as far as where I:
would be returning to work because everything was
still pending as far as making accommodations for
me, |

Q. Right. But when you got there that day
while that decision was still pénding no one said,
"Today, Ms. Ellis, you are assigned to the emergency
room to work," correct?

A. No one in management told me to go to the ]
emergency room.

Q. Okay. But you were assigned to Qork in
Gorman when you returned on August 1, right?

A. Again, I'm not absolutely sure because I

did not look at the schedule. I had been out sick

since the 25th when I actually had the asthma

Al Bet:z & Associates, Inc.
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Q. And some of those hospitals, I believe one

was Children's, correct?

A. Yes.

Q. And can you just remind me of the other
ones?

A, Children's, Sibley, and now NIH.

Q. And prior to coming to Georgetown to worki
there were no restrictions placed on the work that
you were allowed to do at those hospitals that yoﬁ
named, correct?

A. No.

Q. And prior to Dr. Finkelman no other doctoé
had restricted any activity that you céuld perform
as a result of your asthma, correcté

A. No.

MS. FAIRLEY: Let me take one minute.

(There was a brief interruption in the
proceedings.)

MS. FAIRLEY: Could we read ~-- do you have

the last couple of questions?

(The court reporter played back the

Al Bet: & Associates, Inc.
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questions and answers as follows:

"QUESTION: And prior to coming to
Georgetown to work there were no restrictions
placed on the work that you were allowed to do
at those hospitals that you named, correct?

"ANSWER: No.

"QUESTION: And prior to Dr. Finkelman no
other doctor had restricted any activity that
you could perform as a result of your asthma,
correct?

"ANSWER: No.")

BY MS. FAIRLEY:

Q. Just out of an abundance of caution and t
make sure the record is clear your testimony
regarding the other hospitals where you worked, did
any other hospital place any restrictions on your =-

did any other hospital place any restrictions on th

A. No.

Q And prior to Dr. Finkelman did any doctor

place any restrictions on the types of activities

Al Betz & Associates, Inc.
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1 you were allowed to engage in as a result of your
2 asthma?

3 A. No.

4 (There was a brief interruption in the
3 proceedings.)

¢  BY MS. FAIRLEY:

7 Q. A few moments ago we were talking about

8 the fact that you weren't clear on when you went

9 back to Gorman to work on August 1, but you know at
10 some point that day you did, riqht?A

u A. Yes.
12 Q. And as we talked about before we

13 previously took your deposition and we asiked you
14 those same questions about returning to work in
15 Gorman, right?
16 A. Yes.

1 Q. - And do you recall testifying that you lef;
18 Gorman because you were uncomfortable because you '
19 thought people were gossiping about you?
20 . A. I xremember testifying that I knew that it |

would be disruptive to the environment and I didn't

Al Betz & Associates, Inc.
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note on August 1, correct?

A. That is correct.

Q. You took that doctor's note to Employee
Health and received a clearance to return to work;
is that correct?

A. That is correct.

Q. What did you do next?

A, As I stated ﬁcfore, I went to see Angela
Freeman in Human Resources just to kind of get someé
guidance as to what to do next because at this »
particular time I wasn't exactly sure what was goinf
on. So after that she advised me to speak with
Fannice Beckett. I went downstairs, I spoke with
Beckett again. We had a conversation about how I
was feeling uncomfortable. I didn't want to disrupf
productivity and I just felt that it would be
uncomfortable for me.

Q. And what was it that you thought was going
to make you uncomfortable at that point?

A. People knowing basically what wouid take
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